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150. VÝROČÍ BITVY U HRADCE KRÁLOVÉ 1866 

Přímou záminkou prusko-rakouské války byl spor o správu Šlesvicka a Holštýnska, tedy 
území, která oba soupeřící státy dobyly společně jako zástupci Německého spolku ve válce 
proti Dánsku v roce 1864. Rakousko chtělo dát „svému“ Holštýnsku relativní samostatnost, 
což však zásadně odmítl pruský „železný“ kancléř Otto von Bismarck. Pruská vojska 
Holštýnsko na počátku roku 1866 obsadila. 
V té době už byl připraven náčelníkem pruského generálního štábu generálem Helmutem von 
Moltke důkladný operační plán k napadení rakouských zemí, na jehož základě vtrhla z 15. na 
16. června 1866 pruská vojska do Saska a Hanoverska. 
Armáda rakouského císaře Františka Josefa I., vedená polním zbrojmistrem Ludwigem von 
Benedek se 17. června 1866 začala od Olomouce přesouvat do severovýchodních Čech 
k Hradci Králové. Následně 21. června 1866 předali Prusové rakouským strážím u Zlatých Hor 
a Osvětimi listiny s vypovězením války. O den později vstoupily první pruské jednotky do 
Slezska. Válka začala. 
Od 23. června se střetlo několik 
rakouských a pruských předních stráží, 
26. června došlo k první větší srážce u 
Kuřivod a následovalo několik menších a 
větších bitev.   
3. července 1866 byla u Hradce Králové 
svedena rozhodující bitva. Rakouská 
armáda zaujala postavení na pravém 
břehu Labe, čelem k Hořicím. V ranních 
hodinách zahájil 1. pruský armádní sbor 
útok na rakouská postavení na řece 
Bystřici proti obcím Sadová, Mžany, 
Zavadilka a Benátky. V tu dobu došlo 
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také k prvnímu útoku části pruské Labské armády proti postavením saského sboru (spojenec 
Rakouska) u Nechanic.   
II. a IV. rakouský armádní sbor nezaujaly přidělené postavení, ale nechaly se strhnout útokem 
pruské pěší divize na les Svíb. Pěší pluky číslo 12 a 26 a prapor polních myslivců 27 se 
pokusily Prusy ze Svíbu vytlačit. Rakušané sice byli nuceni přesile ustoupit, ale následně 
zaútočili proti Čistěvsi, kterou dobyli. 
Ve středu rakouského postavení došlo k útoku 1. pruského sboru, Prusové obsadili Dohaličky, 
Horní Dohalice a les Holá. Rakouská dělostřelecká palba z prostoru Lípy dalšímu postupu 
zabránila. Pruská Labská armáda vytlačila saský sbor z Lubna, Jehlice a Hrádku do prostoru 
Stěžírky, Horní a Dolní Přím a Probluz. 
Na pravém rakouském křídle se začínalo schylovat k tragédii. Rakouský II. a IV. armádní sbor 
zaútočil na les Svíb, odkud vytlačil pruskou divizi až k Benátkám. Oba sbory tak zcela odkryly 
pravé křídlo rakouského postavení nastupující pruské armádě od Račic a Hoříněvsi. Polní 
zbrojmistr Benedek ihned nařídil stáhnout armádní sbor na čáru Chlum - Neděliště – 
Lochenice. 
Po 14. hodině začal mohutný útok pruské armády proti Lípě a Chlumu, rakouský Ramingův 
armádní sbor byl ze zálohy vržen proti Rozběřicícm a Chlumu, které dobyl, avšak pruská zteč 
vše zvrátila. Proti Chlumu nesmyslně zaútočil také I. armádní sbor, který byl při bodákovém 
útoku téměř zdecimován, jeho ztráty během necelé půlhodiny dosáhly téměř 10 000 mužů. Po 
zhodnocení kritické situace vydal polní zbrojmistr Benedek rozkaz k ústupu.   
V této chvíli byla do bitvy zasazena pruská jízda s úmyslem zcela rozvrátit ustupující 
nepřátelskou pěchotu. V prostoru mezi Dlouhými Dvory a Střezeticemi se jí však úspěšně 
postavila 3. rezervní jízdní divize, která tuto katastrofu odvrátila. Asi půlhodinové jízdní 
střetnutí, které bylo v podstatě poslední svého druhu ve vojenských dějinách, vstoupilo do 
povědomí jako srážka jízdy u Střezetic. 
Prohraná bitva u Hradce Králové znamenala zničení morální síly rakouské Severní armády a 
rozhodla o osudu celé války. Celkové ztráty v bitvě činily 57 289 mužů.    
 

 
Kulturní akce  

1. července 2016 – pátek  Odhalení pomníku jezdecké srážky u Střezetic 
Bitevní scéna „Srážka jezdectva u Střezetic 1866“ 

2. července 2016 – sobota  Bitevní ukázky na jednotlivých místech bojiště 
3. července 2016 – neděle Pietní akt na bojišti Chlum 

Velká bitevní scéna „Königrgrätz 1866“ na bojišti Chlum 
Zádušní mše za padlé z bitvy – kostel Proměnění Páně, 
Chlum 
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Nové publikace 
Ke 150. výročí bitvy 1866 vyjdou velmi zajímavé knížky, například: „Prusko-rakouská válka 
roku 1866: Výzbroj a výstroj“, „Očima vítězů 1866“, knížka pro děti:  „Chlum dětem“, 
v neposlední řadě nová publikace „Jezdecká srážka u Střezetic 3. 7. 1866, historie a 
současnost“. Ve všech knihách najdeme zajímavé čtení o událostech odehrávajících se 
v obcích, ve kterých žijeme.  

Aleš Zlatohlávek 

 
 
 
SLOVO STAROSTY 

Milí spoluobčané, milí sousedi,  
zima je již definitivně za námi a s přicházejícím jarem se díky vrůstající síle slunce probouzí i 
vše kolem nás. Přeji Vám, aby přineslo hojnost úrody nejen do Vašich zahrad, ale aby jeho 
paprsky byly zdrojem radosti, pohody a vlídnosti ve Vašich rodinách i v srdcích Vašich 
blízkých.  

Ing. Michal Derner – starosta obce 

 

KANALIZACE A ČISTÍRNA ODPADNÍCH VOD – ZASE O KROK 
BLÍŽE 

Po dlouhých přípravách a nutných úpravách projektové dokumentace jsme v lednu požádali na 
Státním fondu životního prostředí (SFŽP) o přidělení dotace na výstavbu čistírny odpadních 
vod ve Všestarech a splaškové kanalizace v Bříze, Lípě, Rosnicích, Rozběřicích a ve 
Všestarech. Administrátor žádosti již zodpověděl všechny doplňující technické dotazy a 
upravil žádost dle požadavků SFŽP. Definitivní stanovisko očekáváme do konce letošního 
dubna. Další z nutných kroků k zahájení výstavby tak budeme mít za sebou.  
 

Jak dál?  
Výběrové řízení by mělo být ukončeno do konce letních prázdnin a od září 2016 
předpokládáme zahájení výstavby čistírnou odpadních vod (ČOV) a kanalizací s přípojkami ve 
Všestarech. V roce 2018 se bude stavět v Rosnicích a Rozběřicích. Jako poslední se připojí 
v roce 2019 místní části Bříza a Lípa. Předpokládaný postup prací je graficky znázorněn 
v následující tabulce po čtvrtletích:  
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Orientační harmonogram výstavby 
 

etapa
Žádost o dotaci
Výběrové řízení
ČOV Všestary 
Kanalizace Všestary 
Rosnice 
Bříza 
Rozběřice 
Lípa

2016 2017 2018 2019

 
 
 
Obec tak získá nové moderní zařízení, které zajistí zlepšení životního prostředí, zbaví nás 
zápachu z odpadních vod vypouštěných „na divoko“ a umožní další rozvoj našich obcí.  
Kanalizaci a ČOV postaví s přispěním dotací obec, bude ji provozovat a celé zařízení bude 
obecním majetkem.  Pokud snad někdo šíří jiné zprávy, musím je rázně odmítnout a označit je 
za matoucí a klamavé. Zastupitelé již dlouho, a to i přes různá volební období, hájí jednohlasně 
myšlenku, že kanalizaci vybudujeme sami pro sebe. 

 
Kanalizační přípojky   
Ve Všestarech, Rosnicích a Rozběřicích byly přípojky vyprojektovány již v letech 2009-2010. 
Od té doby vyrostly nové domy, někteří občané se dodatečně pro vybudování přípojky 
rozhodli, v některých místech přípojky v projektové dokumentaci chyběly zcela. V těchto 
případech projektanti nové zájemce počátkem května 2016 navštíví. Dohodnou řešení a 
současně zajistí i podpis případně chybějící smlouvy o právu provést stavbu, aby mohly být 
všechny přípojky na stavebním úřadu projednány najednou.  
V rámci tohoto doplnění projektů přípojek mají občané poslední možnost využít příležitost, 
kdy pro ně obec zdarma zajistí projektovou dokumentaci, projednání na stavebním úřadě i 
samotné vybudování přípojky (veřejné i soukromé části). V případě zájmu se neprodleně 
přihlaste na obecním úřadě.  
Pro přípojky v Lípě a Bříze již projednávání s dotčenými orgány započalo.   

Ing. Michal Derner – starosta obce 
 

Konec svozu pytlů se zeleným odpadem – aneb kam s ním?  
Od jara minulého roku měly obce poprvé povinnost zajistit a umožnit občanům třídění 
biologicky rozložitelného komunálního odpadu (tzv. BRKO), tedy v zásadě odpadu ze 
zahrádek a zelených ploch.  
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Vloni se nám podařilo pro ukládání BRKO zajistit dotaci na pořízení kompostérů pro 
každou domácnost. Svoz zeleného odpadu v pytlích, jak tomu bylo v roce 2015, proto již 
nadále nebude probíhat. Kompostéry jsou stále k vyzvednutí na obecním úřadu pro všechny, 
kteří tuto možnost ještě nevyužili. Kompostér je po sepsání smlouvy zájemci na pět let 
zapůjčen, poté přechází zdarma do jeho vlastnictví. Bližší informace jsou na webových 
stránkách obce.  
Díky další dotaci ze Státního fondu životního prostředí jsme vybaveni i velkoobjemovými 
kontejnery, které mohou občané využít v případě, že zeleň v kompostérech nezvládnou sami 
zkompostovat. Přebytečný zelený odpad mohou po dohodě na obecním úřadě občané odvézt 
do kontejnerů ve dvoře za obecním úřadem.  
 

Oprava cesty kolem hříbárny 
Před nadcházejícím 150. výročím rozhodující bitvy u Hradce Králové z roku 1866 se 
zastupitelstvo rozhodlo provést opravu povrchu místní komunikace mezi rozhlednou na 
Chlumu a hříbárnou v Lípě. Partnerem akce je Královéhradecký kraj, který opravu 
komunikace podpořil účelovou dotací 500.000 Kč. Vybraný dodavatel plánuje provést dílo ve 
druhém a třetím květnovém týdnu. Prosíme, abyste počítali s nutným omezením provozu a 
částečně i s nezbytnou uzavírkou během stavebních prací. Věřím, že putování po nové 
komunikaci bude za trochu trpělivosti příjemnou odměnou.  
 

 
BUĎME SI DOBRÝMI SOUSEDY 

Neděle – den odpočinku 
V současné hektické době zapomínáme na to, že je třeba také odpočívat a relaxovat. Většina 
z nás si ve svém podvědomí uchovala neděli jako sváteční den, jako den klidu a pohody. 
V našich obcích nemáme žádnou vyhlášku, která by o nedělích omezovala sekání trávy či 
řezání dřeva na cirkulárce. Přesto doufám, že svým sousedům i nadále dopřejete příjemné 
prožití volných chvil po nedělním obědě stejně, jak to sami očekáváte od svého okolí.  
 

Místní cesty a komunikace nejsou závodní dráhou  
Již v minulosti docházelo k situacím, kdy na našich cestách jezdila vozidla nepřiměřenou 
rychlostí. Bezpečnost by přeci měla být na prvním místě. I příběhy z nedávné události dávají 
tomuto nešvaru vzpomenout. Za všechny uvedu dvě čerstvé zkušenosti našich občanů:  

 Na komunikaci od rozhledny směrem do Chlumu ohrozil řidič osobního auta děti, které 
šly  
i s doprovodem do tamní mateřské školy (řidič vezl dítě do téže školky… ) 

 Úvozem mrtvých se do Rozběřic mezi domy vřítila čtyřkolka … 
Buďte ohleduplní ke svým bližním i svému okolí. Budou vás za to mít rádi.  
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Pes - přítel člověka, ale i starost 
Téměř v každé domácnosti mají naši obyvatelé psa. Někde je více na hlídání, někde více 
členem rodiny. Procházka s ním je pak příjemným zpestřením dne jak pro něj, tak pro jeho 
pána. Děkuji všem zodpovědným majitelům psů, že po svých miláčcích v případě potřeby 
uklidí. Nemají-li potřebné vybavení s sebou, najdou je často i na odpadkových koších. Bohužel 
někteří toto samozřejmé pravidlo asi neznají, ale doufám, že ho také brzy pochopí a přijmou za 
své. Nikdo si přeci nechce domů na botě přinést „dáreček“ od jiného psa.  
 

Ing. Michal Derner – starosta obce 

 

 
 
 
KULTURNÍ VÝBOR  

Uskutečnilo se 
Ve čtvrtek 18. února 2016 se uskutečnil zájezd na divadelní představení VSTUPTE! do 
pražského Divadla na Vinohradech. V hlavních rolích se ve skvělé kondici představili Viktor 
Preiss a Tomáš Töpfer. Velmi nás potěšil zájem o tento zájezd mezi občany, kteří byli podle 
všech reakcí spokojeni a odjížděli domů s příjemným kulturním zážitkem. 
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Jarní výlet 
V pátek 29. dubna 2016 pořádáme nejen pro naše seniory jarní výlet do Subtropického 
zahradnictví Kruh u Jilemnice a do pivovaru Nová Paka. Cena je 200,- Kč včetně oběda. Hlásit 
se můžete u paní Kutálkové na OÚ ve Všestarech, kde dostanete podrobný rozpis odjezdu 
autobusu. 
Nejprve navštívíme zahradnictví Kruh, které bylo založeno již v roce 1976. V současné době 
funguje nejen jako velmi vyhledávané internetové zahradnictví, ale i jako zahradnictví, kde si 
můžete rostliny vybrat přímo ve sklenících nebo produkčních plochách. Zdejší odborníci jsou 
vždy připraveni poradit vám s nákupem nejvhodnějších rostlin. Aktuálně zde najdete velký 
výběr jahodníků, růží, vinné révy, ovocných stromků a keřů a mnoho jiných atraktivních 
sazenic. 
Další zastávkou bude Nová Paka, 
kde je zajištěna exkurze ve zdejším 
pivovaru. Součástí prohlídky bude 
nejen seznámení s výrobními 
postupy, ale také ochutnávka piva 
přímo z ležáckého tanku. V nabídce 
se objeví i místní speciality jako 
pivo třešňové, zázvorové či 
konopné. V Nové Pace bude rovněž 
zastávka na oběd. 
Při zpáteční cestě bude na účastníky 
čekat ještě jedno krátké zastavení. 
Místo však zatím neprozradíme a 
necháme ho jako malé překvapení. 
Těšíme se na setkání s vámi! 
 

Prázdninový výlet 
Začali jsme připravovat program tradičního výletu pořádaném o letních prázdninách, na který 
můžete vzít svoje děti a vnoučata. O cíli výletu a jeho termínu budete včas informováni na 
plakátech a prostřednictvím místního rozhlasu. 

Zdenka Macháčková 
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KNIHOVNA  

Otevírací doba: PO  18 – 19.30 a ČT  18 – 19.30 
Knihovnu sledujte na webových stránkách http://www.knihovnavsestary.webk.cz/   a  
facebooku  https://www.facebook.com/knihovnaIvsestary 

 
Noc s Andersenem 
Také letos (sice s menším zpožděním) pořádáme tradiční Noc s Andersenem. Ale máme krásné 
datum: 6. 5. 2016 - 6. Noc. Spolupořadatelem akce je Základní škola a mateřská škola, 
Všestary a kulturní výbor. 

Hana Šanderová   

 
MATEŘSKÁ ŠKOLA VŠESTARY 

Po vánočních svátcích čekalo děti mnoho zajímavých akcí. Následoval „Týden hraček“ – 
každý si mohl přinést svůj oblíbený dárek, který dostal pod stromeček. Prožili jsme si oslavu 
svátku Tří králů – připomněli si jeho tradici a vyrobili královskou korunu. 
Díky sněhové nadílce si děti zpříjemnily pobyt venku stavěním sněhuláků a bobováním. 
Naučily se, proč musíme pomáhat zvířátkům a ptáčkům v zimě. Na zahradu jsme umístili 
dřevěné krmítko. 
Pravidelným pobytem v solné jeskyni jsme si připomínali léto, hry v písku. 
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Jednou z nejoblíbenějších aktivit dětí je karneval, nejinak tomu bylo letos. Letošní téma bylo 
„Z pohádky do pohádky“. Děti prožily krásný, veselý den. K tomuto pohádkovému tématu 
přispěla i hradecká Filharmonie, která zahrála pohádku „O zatoulané písničce“. Dětem během 
ní přiblížila několik dechových hudebních nástrojů.  

Bylo nám zapůjčeno loutkové divadlo. Paní učitelky dětem zahrály pohádky „O kůzlátkách“ a 
„O Červené karkulce“.  
Velikonoce nás zastihly velmi brzy. Připomněli jsme si zvyky. Potěšili jsme blízké přáníčkem 
a dárečkem. Paní Petra Stránská nám vyprávěla „Velikonoční příběh“ – proč vlastně slavíme 
Velikonoce – jejich podstatu. 

I v letošním roce jsme se věnovali tématům 
POVOLÁNÍ a LIDSKÉ TĚLO. MUDr. Michal 
Kovalský nám umožnil příjemnou a velmi 
poučnou exkurzi do jeho ordinace. Děti si 
prohlédly mnoho zdravotních pomůcek a 
přístrojů.  
MUDr. Miroslava Kloudová děti seznámila 
s první pomocí. Co dělat, když je člověk 
nehybný, nedýchá. Názorně se děti naučily 
masírovat srdce, a to na cvičné panně. 
Zopakovala s nimi a ukázala orgány v těle a 
jejich funkci.  

S příchodem jara opakujeme bezpečnost v dopravních situacích. Nezbytné vybavení pro 
cyklistu, jak se chovat na vozovce, co je nebezpečné, důležitost dodržování pravidel, prevence 
úrazů …. atd.  Toto téma jsme zakončili exkurzí na Policii ČR v Malšovicích v Hradci 
Králové. 
Díky výborné spolupráci některých rodičů a prarodičů můžeme dětem lépe představit svět 
dospělých.    

Kolektiv MŠ Všestary 
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Z  ČINNOSTI  SPOLKŮ  Z  OBCÍ  

BŘÍZA, CHLUM, LÍPA, ROSNICE, ROZBĚŘICE, VŠESTARY  
______________________________________________________________________ 

 

BŘÍZA  
NOHEJBAL KLUB BŘÍZA 

Nový rok 2016 začal pro Nohejbal klub Bříza výroční členskou schůzí, která se uskutečnila 
dne 16. 1. 2016. Zde jsme zhodnotili uplynulý rok 2015, jak po pracovní a finanční stránce, tak 
po stránce sportovní. A byl celkem úspěšný. Dále následovala informace o plánu činností na 
letošní rok a byla provedena volba výboru na následující volební období.   
V zimním období jsme navštěvovali sportovní halu v Předměřicích nad Labem, kde jsme 2x 
týdně měřili síly s vyzyvateli z okolních venkovských týmů. Nyní se už všichni těšíme, až nám 
počasí dovolí trénovat na našem domácím venkovním hřišti, kde se určitě budou scházet v co 
největším počtu nejen sportovci, ale i přátelé a fanoušci tohoto sportu. Tomuto potěšení však 
bude předcházet nepostradatelná jarní příprava hrací plochy ve formě brigády, která by se měla 
spojit (jako každý rok) s jarním úklidem obce a příkopů od odpadků nevychovaných motoristů.  
Začátkem dubna se někteří z nás zúčastnili turnaje v bowlingu, který byl pořádán SDH Bříza.  

                                                                                                 Martin Černý  

 
 
SDH BŘÍZA    

SDH Bříza se i letos bude aktivně podílet na společenském dění v naší obci. Naše aktivity 
začaly hasičským plesem pořádaným v sobotu 12. března. Vzhledem k počátečním problémům 
s místem pořádání plesu jsme byli mile překvapeni hojnou účastí, a to nejen ze strany občanů 
ze Břízy, ale i z blízkého okolí, kteří se na náš ples rádi vracejí. Tato akce se velmi vydařila a 
plesalo se až do brzkých ranních hodin.  

Další akcí byl turnaj v bowlingu ve Sport baru v Předměřicích n. L., který se konal 2. dubna. 
Opět se jednalo o dobrou akci s výbornou účastí a ještě lepšími sportovními výsledky.  

Do následujících týdnů plánujeme uspořádat tradiční pálení čarodějnic dne 30. 4. 2016, 
hasičskou okrskovou soutěž dne 28. 5. 2016 a před letními prázdninami samozřejmě Dětský 
den, který se bude konat v prvních 14 dnech měsíce června (konečné datum bude včas 
uveřejněno). 

David Bělohoubek 
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FLORISTICKÁ DÍLNA 

Na začátek jarní sezóny jsme si na tradiční 
floristické dílně v hasičárně ve Bříze 
vytvořili pod vedením Katky Novákové 
dekoraci - jarní  hnízdo  nejen na 
velikonoční výzdobu našich příbytků. 
Některé se nám budou měnit před očima, 
protože jsme je doplnili petrklíči, 
pomněnkami, maceškami nebo narcisy, 
jiné jsme vytvořili jen z březových větví 
s velikonoční přízdobou nebo jen jako 
hnízdo pro ptáčka. 

Petra Rufferová 

 
 

______________________________________________________________________                                                                        
           

 

CHLUM  
 

SDH CHLUM 

Rok 2016 nám přináší nejen činnost výjezdové jednotky, práci malých hasičů, pořádání 
tradičních akcí, ale také přípravu na oslavy 150 let výročí bitvy na Chlumu u Hradce Králové, 
která se bude konat 3. 7. 2016.  
Rok začal zásahem naší výjezdové jednotky ve Všestarech dne 20. 1. při požáru komína. 
Velikonoční pondělí zaměstnalo výjezdovou jednotku asistencí u dopravní nehody na R35.  
Dne 23. 1. se konal tradiční hasičský ples, který se nesl ve znamení tance, hudby skupiny 
Labyrint, dobré nálady a bohaté tomboly.  
V únoru proběhlo školení řidičů, na které navázalo 19. 3. školení výjezdového družstva.  
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V neděli 20. března se uskutečnil v hostinci Na Bojišti dětský karneval. Pro děti bylo 
připravené odpoledne plné her, tance, zábavy, sladkých a věcných cen. O hudbu a kulturní 
program se postarala skupina Labyrint.  

 
Malí hasiči se setkávají na pravidelných schůzkách, kde se kromě společných her a získávání 
nových poznatků připravují na letošní soutěže.  
Své dovednosti a znalosti předvedli malí hasiči 2. dubna v Březhradě. Dále je čeká soutěž 8. 
května v Chlumci nad Cidlinou, 14. května se koná Okresní kolo hry Plamen, na něj navazuje 
21. května Okresní kolo dorostu a na závěr května 28. 5. se uskuteční 1. kolo okrsku ve Bříze.  
Pohár starosty obce Všestar se letošní rok koná 17. září na sokolském cvičišti Chlum.  
Svoz železného šrotu bude proveden až v podzimních měsících z důvodu nízké výkupní ceny.  
I tento rok je ve znamení asistence naší jednotky při různých akcích, například pálení 
čarodějnic nebo již zmiňovaného výročí bitvy 1866. V den výročí bitvy bude obec Chlum pro 
dopravu uzavřena. Místní obyvatelé si budou moci vyzvednout povolenky k průjezdu na 
Obecním úřadu ve Všestarech. Pokračuje také spolupráce s Amfiteátrem Chlum.   

                                                                                                                          SDH Chlum  
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AMFITEÁTR 

Rok 2016 v Lesním divadle na Chlumu 
Zima nám již dala vale, tráva se začíná zelenat a stromy kvést. Tak jako příroda i lesní divadlo 
se začíná probouzet ze zdánlivého zimního spánku. Zatímco areál odpočíval pod sněhovou 
peřinou, celou zimu probíhala intenzivní příprava na letošní rok.  Dovolte, abychom vám ji 
představili: 

10. června: Divadelní spolek Temno: David Drábek - Koule 
Atletická královna Milena už 
chřestí svými zlatými šperky a 
blíží se k vám!  Strhující příběh 
o mistrovství světa, o zvedání 
trakařů i prvních láskách, o 
osudovém lyžařském kurzu a 
hororovém soustředění v 
Horažďovicích…  Hra Koule s 
podtitulem „Příběh vrhačky“ je 
tragikomickým fiktivním 
portrétem zestárlé 
československé těžké atletky 
Mileny, která lásce ke sportu 
obětovala všechno. A to, i když 
ji stát s totalitním režimem nutil 
užívat doping, rozhodoval o účasti na závodech v zahraničí, vybíral jí přátele a zbavil 
soukromí. A nyní je čas rekapitulovat ony stěžejní komické i bolestné momenty jejího života. 
Divadelní hru Koule napsal režisér Klicperova divadla David Drábek původně jako 
rozhlasovou a na scéně Klicperova divadla v Hradci Králové se hraje od roku 2012. Premiéra 
ochotnického nastudování divadelního spolku Temno se uskutečnila rok poté a od té doby je 
velmi úspěšná. 
Scénář: David Drábek, režie: Eva Drábková, účinkují: Eva Bartošová, Lea Stolinová, Laďka 
Šťovíčková, Alena Větvičková, Jitka Březková, Libor Stolín, Jiří Novák, David Šalata, Jan 
Štefek, David Derner, Jan Dušek 
O divadelním spolku Temno: U zrození "Temna" 11. února 1998 stála režisérka Eva 
Drábková a šest mladých nadšenců, z nichž tři (Eva Bartošová, David Šalata a Libor Stolín) 
jsou aktivní dodnes. Skupina Temno je dosud nejmladší odnoží tradičního týnišťského 
divadelního souboru „Jirásek". 

 
1. a 2. července: Podvečery v Lesním divadle  
Volné pásmo hudby a divadla. Že vás již televize nebaví?  Máte rádi posezení v přírodě?  Rádi 
posloucháte muziku různých žánrů? Máte rádi divadlo? Chtěli byste se účastnit veřejné 
divadelní zkoušky? Chcete si vyzkoušet jaké to je být na té „ druhé“ straně? Pak jsou tyto dva 
podvečery určeny právě pro Vás. 
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9. července:  Divadlo Artur:  Patricio Villabolos - Kdo se bojí postele 
Komedie z pera Patricia Villabolose, autora povídek, divadelních her, filmových scénářů a 
divadelního režiséra. Působí v Santiago de Chile a z jeho autorské dílny pocházejí světově 
úspěšné divadelní komedie jako The amo y te odio...por completo (2006; Miluji tě a 
nenávidím...z celého srdce), Happy Hour (2006), Hasta que tu madre nos separe  (2007; 
Dokud nás tvá matka nerozdělí)...  
Čtyři nezávislé příběhy, které spojují mezilidské vztahy, jedna postel a samozřejmě problémy. 
Příběh první: Novomanželé se chystají na svou svatební noc. ONA k této důležité chvíli 
svého života přistupuje plna obav, předsudků a úzkosti. ON má před sebou jediný cíl: konečně 
po osmi letech vztahu naplnit i jeho fyzickou stránku a dostat, nyní již svou novomanželku, do 
postele. Je nasnadě, že nejde vůbec o lehký úkol a zůstává otázkou, zda se mu to vůbec 
povede… 
Příběh druhý: Šéfová je na služební cestě se svým podřízeným, prudce zásadovým moralistou 
a workoholikem, který myslí pouze na práci. Šéfová se rozhodne předstírat nevolnost a využít 
všech možných způsobů jak by svého podřízeného svedla. Rozhodne se ubytovat v motelu u 
cesty.... 
Příběh třetí: Dvojice zlodějů se po vyloupení klenotnictví ukryje v hotelovém pokoji. 
Adrenalin, strach a napětí z právě prožitého nebezpečí a k tomu vědomí, že je hledá policie - to 
vše v každém z nich probudí naprosto nečekané a neznámé city, kterým jsou nuceni se 
postavit... 
Příběh čtvrtý: Po dlouholetém 
monotónním a stereotypním 
vztahu se manželka rozhodne 
prolomit všednost a vztahu znovu 
dodat jiskru. Snaží se ze všech sil 
manžela vymanit z letargie a 
nezájmu, do kterého za ta léta 
zabředl. Jemu ale pokusy o změnu 
nejsou po vůli a tak začne dělat 
vše pro to, aby ho jeho manželka 
nedostala do postele a nedosáhla 
tak svého. Co bude dál? 
Scénář: Patricio Villalobos, 
režie: Jindra Kriegel, 
hudba: Miloš Dodo Doležal, hrají: Kristýna Podzimková, Braňo Polák 

 

22. července: Divadelní spolek Opočno DIVADLO KODYM: Brandon 
Thomas -  Charleyova teta  
Mladí spolužáci z oxfordské univerzity Charley a Jack jsou zamilovaní až po uši do Kitty 
a Amy. Touží se co nejdříve zasnoubit se svými láskami. Ale problém je v tom, že jim chybí 
oficiální doporučení vážené osoby, jak vyžaduje dobová etiketa. Jako na smilování tedy oba 
čekají na příjezd Charleyho bohaté tety z Brazílie, aby za její pomoci mohli dosáhnout 
vysněného cíle. Ovšem teta má zpoždění a Jack s Charleym se tak dostanou do svízelné 
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situace, neboť jejich vyvolené již mají každou chvíli přijít! Všichni začnou být natolik 
netrpěliví, že realizaci odvážného nápadu již nelze odkládat: jejich záchranou se má stát 
spolužák lord Babberley, který je obvykle „pro každou špatnost“. Když tedy nakonec chtě 
nechtě svolí, že bude v přestrojení představovat Charleyovu tetu, aby spolužákům pomohl, 
vůbec netuší, do jak komplikovaných situací ho to přivede. A co teprve, když se pak objeví 
i skutečná teta! 
V českém prostředí byla tato nejslavnější Thomasova hra poprvé uvedena v roce 1894 
v Národním divadle, jen dva roky po světové premiéře. Od té doby je doslova stálicí mezi 
veselohrami na našich scénách. Oblíbenost komediální zápletky se záměnou osob, zvláště 
pokud jde o nechtěné přestrojení mužské postavy za ženu, je snad věčná! Charleyova teta je 
navíc jednou z nejlépe napsaných komedií všech dob a patří tak do „zlatého fondu“ tohoto 
žánru. Skýtá výjimečné komediální herecké příležitosti, a to zdaleka nejen v roli Babberleyho, 
obsahuje řadu velmi překvapivých situací a kromě výrazného hereckého rozehrávání vtipných 
momentů vybízí k brilantní konverzaci té nejlepší anglické tradice. Tento titul všem divákům 
slibuje kvalitní zábavu, a tudíž i možnost osvobozujícího a tolik ozdravného smíchu. 
Režie a úprava scénáře: Josef Machač, hrají: Lukáš Vondřejc, Martin Stojan, Kateřina 
Rýdlová, Magdaléna Michlová, Josef Machač, Jaroslav Duška, Jiří Mach, Pavel Bednář, 
Tomáš Kubeček, Vlasta Sobotková, Martina Debelková 
O divadelním spolku: Ochotnické divadlo v Opočně obnovilo znovu svou tradici hrou se 
zpěvy Z českých mlýnů v roce 1999. Na představení se podíleli zkušení ochotníci z Opočna a 
Dobrušky i noví nadšenci, kteří stáli na jevišti poprvé. Na úspěchu představení měly podíl 
nejen výkony herců, ale i členů orchestru pod vedením J. Bořka. Režie se ujal V. Balcar z 
Dobrušky. V podobném duchu a složení se neslo rovněž úspěšné představení operety Perly 
panny Serafinky (2000). 
Z přílivu nových členů vzešla nutnost soubor rozdělit na více skupin, které v roce 2003 
založily Sdružení pro rozvoj kulturních aktivit Opočna. Jsou v něm sdruženy tři divadelní 
spolky, loutkové divadlo Opočenský Kašpárek, maňáskové divadlo Divadélko Batole a taneční 
skupina Zlaťáci. 
Do současnosti byla nastudována představení  Jak se čerti ženili – pohádková hra na motivy V. 
Tomšovského pro děti i dospělé, divadelní hra A. Procházky ze současnosti S tvojí dcerou ne, 
satirická komedie J. Vernera U pokladny stál,  Veselohra na mostě podle V. K. Klicpery, 
divadelní komedie A. Procházky Přes přísný zákaz dotýká se sněhu a nejnovější představení 
Charleyova teta která bude mít premiéru koncem dubna. 
 

13. srpna: Zdeněk Podskalský – Liga proti nevěře 
Komedie s detektivní zápletkou, tak by se 
dala charakterizovat tato divadelní inscenace 
- žena a její milenec, vracející se manžel, 
další žena hledající svého manžela. Je to ten 
původní milenec nebo není? Manžel je prý v 
koupelně - mrtev! Dá se utéci z třetího patra? 
Dá se vraždit žehlicím prknem? Vejde se 
milenka do krbu? A nezbláznili se všichni 
náhodou...? 



 16 

Scénář: Zdeněk Podskalský, režie: Biser A.Arichtev, hrají: Veronika Nová, Ivo Šmoldas, 
Michaela Kuklová / Tereza Šefrnová 

 
 

3. ZÁŘÍ: ROCKOVÝ VEČER – ROZLOUČENÍ SE SEZÓNOU 

Klasicky s Vaťáky - ale pozor, spolu s nimi tentokrát i hóóódně velké a známé známkové 
překvapení! 
Doufáme, že si z nabídky vyberete a již se na Vás v Lesním divadle těšíme! 

Jakub Zvěřina 

 

LÍPA 
HLUBOKÁ BRÁZDA 

Šachový klub Lípa je garantem cyklu z historie československé populární hudby Hluboká 
brázda, který už má více než sto dílů a je uváděn v hostinci U polních myslivců pod 
rozhlednou. V letošním roce budou uvedeny ještě tyto pořady: 
13. května – Kdo tě má rád L. 
Vondráčková        
3. června – 60. léta čs. popu (5. část) 
16. září – K narozeninám bratři Ebenové             
7. října – Sen Lucie 

21. října – Krajina Věry Wajsarové                      
11. listopadu – 70. léta čs. rocku (3. část) 
2. prosince – Souhvězdí Olympicu (3. část)          
16. prosince – Pěkná Janka Ledeckého 

 
Začátky hudebních večerů jsou v 19 hodin, po skončení hlavního programu hraje příležitostné 
hudební uskupení Brázda Band, zcela výjimečně až desetičlenné, k tanci, zpěvu i poslechu. Na 
klidné večery s dostupnou kulturou zve autor cyklu Jaroslav Balcar. 
 

SDH LÍPA 

Na konci roku 2015 se konala 13. 
prosince Výroční členská schůze v 
místní hospůdce na Lípě. Účast 
byla skutečně hojná, členů se sešlo 
velké množství a pozvání přijal i 
pan starosta Michal Derner. Byli 
přijati noví členové, hodnotila se 
práce sboru za celý téměř uplynulý 
rok a naplánovaly se akce na rok 
2016. A že jich není málo. 
Jmenujme např.: oslava MDŽ, 
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pomlázková zábava, sousedské posezení, loučení s prázdninami, mikulášská besídka, sběr 
železa a brigády na údržbu aleje, okolí a hasičské zbrojnice.   

 
5. březen  
Již tradicí se stala oslava MDŽ na Lípě v místní hospůdce, kde bylo 5. března 2016 přichystané 
pohoštění pro všechny ženy, které byly mile přivítány vedením SDH Lípa, dostaly kytičku a 
bavily se u hudby na přání, dokonce se i tančilo. Příjemné prostředí, chutné občerstvení, dobrá 
nálada a chuť se bavit – to vše dodalo celé oslavě příjemnou atmosféru. Však se vydrželo 
slavit do noci! Děkujeme za fajn akci, která byla milým připomenutím svátku, který v 
současné době bývá opomíjen. 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Pomlázková zábava 
Další akcí, kterou připravil SDH Lípa, byla pomlázková zábava. Konala se v sobotu 26. března 
tentokrát v nově vybudovaném kulturním prostředí Dílna v Čistěvsi. Celý prostor byl krásně 
vyzdoben, návštěvníky obsluhoval příjemný a ochotný personál, pivečko, vínečko teklo 
proudem, návštěvníci si pochutnali na chutných jídlech a k poslechu a tanci hrála kapela 
REFLEX, která tanečníky nepustila z parketu a hrála téměř do svítání. Sál byl zaplněn 
spokojenými návštěvníky, kteří tančili téměř od prvního tónu kapely a těšili se o půlnoci na 
vylosování tomboly, kde hlavní výhrou byl divočák. Spokojenost a úsměv na tvářích 
přítomných, dobrá nálada a dokonce i slova díků mluví za vše. Děkujeme všem věrným i 
novým příznivcům této akce, že se odpoutali od každodenních povinností a vyrazili slavit 
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svátky jara právě na tuto akci. Velký dík patří sdružení Čistěveský dráček, které nám zapůjčilo 
prostory a o návštěvníky se vzorně staralo. Děkujeme a budeme se těšit zase příště. 

 
Alej k hříbárně 
Dne 9. dubna 2016 hasiči 
SDH Lípa uspořádali další 
akci – tentokráte na 
znovuosázení aleje k 
hříbárně, jelikož některé 
stromky byly poničeny. 
Napadá mě otázka „Koho 
stále baví ničit to, co jiní 
vytvoří?“ Alej byla 
vysázena v roce 2010, 
některé stromky vydržely až 
dodnes, jiné se však stále 
dokupují a dosazují. Ještě že 
nejsou všichni lidé lhostejní 
a pánové jako Dvořák R., 
Štefanka J., Bydžovský 
L.,Matějka V., Štefanka 
M.,Matějka J., Vondrus P. a Šmejc J. si udělali brigádu na dosázení zmiňované aleje. I přes 
deštivé počasí vše dopadlo dobře, stromky jsou zasázené a my snad budeme brzy moci 
ochutnat jejich plody nebo se schovat před sluníčkem pod korunami jejich stromů. Děkujeme 
panu starostovi Dernerovi za příspěvek na zakoupení těchto stromků. A zároveň prosíme 
všechny kolemjdoucí o neničení nově dosázené aleje. Děkujeme. 

 
A co má SDH Lípa v plánu dále? 
Dne 18. června 2016 se koná již tradiční Sousedské posezení na prostranství u zvoničky 
uprostřed obce Lípa. Akce začíná ve 14 hodin, vystoupí tři kapely, mažoretky z Hořic, je 
připraveno chutné občerstvení a jistě i dobrá nálada. Doufáme, že nám počasí bude přát a my 
se budeme těšit na návštěvníky místní i ze širokého okolí. Přijďte, jste srdečně zváni. 
Na závěr prázdnin má SDH Lípa připraveno Loučení s prázdninami, které se koná v sobotu 
27. srpna 2016 opět na Lípě u zvoničky. Kapely k poslechu a tanci jsou zajištěné, občerstvení 
je již samozřejmostí a budeme se těšit na vaši návštěvu, jste srdečně zváni. 

Lenka Nožičková 
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ŠACHOVÝ KLUB LÍPA 

Z KRONIKY  
Dne 10. října 1988 bylo založeno a přihlášeno do okresního přeboru nově vzniklé šachové 
družstvo Socialistický svaz mládeže Semenářského státního statku Dlouhé Dvory. Proč tenhle 
název? Protože pět zakládajících členů je zaměstnáno v Semenářském státním statku Dlouhé 
Dvory a pod SSM je veden jezdecký kroužek na Lípě, který tímto je rozdvojen, jedna část je 
jezdectví, druhá část šachy. Vedení státního statku nám slíbilo, že náš oddíl vybaví nezbytnými 
věcmi, jako jsou šachy a šachové hodiny, pokud bude toto obsaženo v názvu. Vše členové 
nově vzniklého oddílu na své první schůzce schválili. Zakládající schůze se zúčastnili a tím se 
stali zakládajícími členy oddílu: Miroslav Beňo, Rudolf Beňo, Jan Bubela, Radovan Dvořák, 
Reginald Resler, Vladimír Soukup, Zbyněk Žďárský, Jaroslav Balcar a František Koníček in 
memoriam. Státní statek nám zakoupil 6 šachových souprav a osm šachových hodin. 
Na soupisce pro okresní přebor se ještě kromě osmi zakládajících členů objevili Radovan 
Kopecký, Jiří Kotus, Pavel Balcar a Štefan Petřek. V osmičlenném okresním přeboru jsme 
skončili poslední, ale první historická výhra se zaznamenala ve třetím kole, kdy jsme porazili 
Slavii Hradec Kr. F 4:2. 
V lednu 1989 se tři členové zúčastnili turnaje Sokola Hoříněves. Vedli si úspěšně, Dvořák a 
Balcar zde uhráli IV. výkonnostní třídu. Ve dnech 18. – 19. února 1989 uspořádal náš oddíl 
spolu se základní organizací Svazu požární ochrany Lípa 1. ročník memoriálu Františka 
Koníčka. Ten s námi ještě zkraje roku 1988 spřádal plány na založení šachového oddílu. Té 
radosti, aby mohl za naše nové družstvo nastoupit, se bohužel nedožil. Na turnaj přijelo 14 
hráčů, vítězem se stal Macháček z Hořiněvse, nejlepším z našich byl Dvořák na pátém místě a 
IV. výkonnostní třídu si vybojoval Žďárský. Dlouhodobě se hrál oddílový přebor a prvním 
naším přeborníkem se stal Žďárský. 
V hostinci „Pod zelenou“ je naše nástěnka, na níž se po každém zápase a turnaji vyvěšují 
zprávy z oddílu.  
P.S. S odstupem let zaznamenávám ještě jednu zajímavost. Jel jsem na losování okresního 
přeboru do Hradce Králové a vedoucímu soutěže p. Douděrovi jsem sděloval, že když nic 
jiného, tak budeme mít alespoň nejdelší název. Ten mě ale rychle vyvedl z omylu, ukázal mi 
zkratku VTJ VLA JEP Hradec Králové a hned mi ji také vysvětlil. Onen klub se jmenoval 
Vojenská tělovýchovná jednota Vojenské lékařské akademie Jana Evangelisty Purkyně Hradec 
Králové. Kam jsme se na ten název hrabali... 

                                                                                                            Jaroslav Balcar 

 
PO STOPÁCH THAJSKÝCH BOJOVNÍKŮ 

Před pár týdny se David Dvořák vrátil z desetitýdenního tréninkového kempu, který podstoupil 
v Thajsku. Tento kemp byl zaměřen na rozšíření jeho bojových dovedností v MMA (Smíšená 
bojová umění). Troufáme si tvrdit, že tento kemp převýšil veškerá jeho očekávání. David po 
týdnech přípravy a usilovné práce v tělocvičně dostal příležitost k zápasu v thajském boxu s 
místním profesionálním bojovníkem. Tento zápas byl hlavním zápasem večera a David zde 
dostal obrovskou příležitost pořádně se předvést thajskému publiku. Tuto příležitost náležitě 
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využil a předvedl se nejlépe, jak mohl. Zápas vyhrál KO (Knockout) ve druhém kole tvrdým 
úderem ze zadní ruky a senzace pro všechny místní fanoušky, kteří obvykle fandí jen domácím 
borcům, byla na světě. 
David se také zúčastnil dvou turnajů, ve kterých se bojovalo pouze pomocí strhů na zem, 
různých škrcení a pák. V obou případech se vždy dostal na medailové příčky a přivezl jedno 
stříbro a bronz.  
Celé toto soustředění pro něj bylo velkým krokem kupředu a přivezl si domů mnoho nových 
zkušeností a postřehů. 
V tuto dobu se už David nachází v 
domovském klubu GLG  v Hradci 
Králové, kde podstupuje náročnou 
přípravu na nadcházející zápas, který 
bude 4. 6. 2016 na Slovensku v Banské 
Bystrici na tamním zimním stadionu. 
Pokud se Davidovi podaří tento zápas 
vyhrát, stane se absolutní českou a 
slovenskou jedničkou ve své váhové 
kategorii a udělá další velký krok 
kupředu.  Jeho rodina, team, kamarádi a 
všichni, kteří s ním mají možnost 
trénovat, nepochybují, že tento velice 
důležitý krok udělá a na Slovensku všem 
ukáže, jak se to dělá tady u nás. 
Závěrem patří velké poděkování Michalu Kozákovi z Hoříněvsi, který odcestoval do Thajska 
společně s Davidem. Michal se v Thajsku ve velké míře věnoval horolezectví a poznávání 
přírody, ale vždy si našel dost času na to, aby Davida na všech akcích podpořil a byl mu 
pevnou oporou pro nás v tak vzdálené cizí zemi. 

Barbora Blažková 

 
 
 

 

ROSNICE  
SDH  ROSNICE 

První měsíce roku 2016 byly pro náš sbor ve znamení kulturních či sportovních akcí, ale 
proběhla také první brigáda letošního roku. Hned po Novém roce jsme uspořádali kulečníkový 
turnaj, následovala výroční valná hromada a vyvrcholení v podobě plesu. Dále jsme si 
připomněli svátek všech slečen, dívek a žen, takže si každý mohl najít svou akci, které se chtěl 
zúčastnit. 
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Kulečníkový turnaj 
Hned po oslavách Nového roku jsme začali první akcí roku 2016, kterou byl stejně jako 
v minulém roce Novoroční turnaj v kulečníku. Celkem se zúčastnilo 16 hráčů, a že bylo o co 
hrát, o tom není pochyb. Celé klání dospělo až do semifinálových bojů, kde nejlepší čtveřice 
sehrála napínavé boje o pozice nejvyšší. Nakonec zvítězil Vlasta Kaplan, před Josefem Peškem 
starším, bronzovou pozici obsadil Jan Kalhous a pomyslnou bramborovou medaili si odnesl 
Petr Kalousek. Děkujeme všem za účast a dárcům za ceny pro nejlepší. Těšíme se na další 
turnaj.  

 

Výroční valná hromada 
Letošní výroční valnou hromadu jsme pořádali 16. ledna a uzavřeli jsme tak minulý rok. Po 
zahájení všichni přítomni uctili tichou vzpomínkou členy, kteří s námi již nemohou být. Pak 
jsme mezi sebou přivítali pana místostarostu Obce Všestary Ing. Vladimíra Fofa. Poté 
přednesli své zprávy o činnosti postupně starosta sboru, jednatel, velitel, hospodář a nakonec 
předsedkyně kontrolní a revizní komise. Všichni se shodli, že minulý rok byl pro sbor pozitivní 
a proběhl nad očekávání dobře. Dále byl přednesen plán činnosti na letošní rok a volnou 
diskuzí a klobásou z udírny jsme výroční schůzi zakončili. 

 
Brigáda 

Týden po valné hromadě jsme uspořádali 
první pracovní brigádu letošního roku, 
abychom nařezali a odvezli dříví na zátop 
na ples. Sešlo se 14 hasičů a hasiček, což je 
číslo, které by se nám líbilo na všech 
dalších brigádách v letošním roce. 
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Ples SDH 
Večer 30. ledna se většina našich hasičů proměnila v dokonalé gentlemany a dámy oblékly 
krásné šaty, ve kterých to všem moc slušelo. Kapela měla opět skvěle nazvučeno a nacvičeno a 
tak celý večer proběhl v maximální dobré a pohodové náladě. Postupnou konzumací a tancem 
jsme se dostali až k půlnočnímu slosování o ceny, kde se nám sešlo, i díky sponzorským 
darům, obsáhlé množství krásných cen. Po slosování jsme se protančili až k závěru plesu a 
cestě do domovů. Pevně věříme, že všichni přítomní si náš ples užili a ti z vás, kteří nedorazili, 
jsou srdečně zváni na rok příští, ale také na kteroukoliv jinou akci našich hasičů.  

 

Schůze SDH 
Letos jsme stihli také první členskou schůzi, na které jsme řešili především plánování oslav 
MDŽ a bruslení na stadionu v Jaroměři. O obou plánovaných akcích se můžete dočíst níže. 
Dále jsme měli další schůzi na plánování čarodějnic a hasičského bowlingu, ale o tom se 
dočtete až v příštím čísle. 

MDŽ 
Další akcí, kterou naši hasiči připravili, byla 
oslava svátku něžného pohlaví, která proběhla 
v podvečer 5. března a na kterou dorazilo 15 
žen, dívek a slečen. Večer jsme začali 
promítáním videa ze stavby nové zvoničky 
z minulého roku a oslav 670 let. Následovala 
volná zábava a karaoke. Všechny ženy dostali 
chlebíček a drobnou kytičku tulipánů. 
Děkujeme všem, kteří přinesli drobné 
občerstvení, ať už slané či sladké. Musíme 
říct, že máme šikovné hospodyňky v naší 
vesnici.  
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Bruslení 
19. března naši hasiči vyrazili na 
bruslení na zimní stadion do Jaroměře. 
Pánská část si zahrála hokej a ostatní si 
užili bruslení na skoro prázdném 
stadionu. Hokejové utkání našich hvězd 
skončilo nerozhodně, protože unaveni 
byli všichni. K úrazům nedošlo a všichni 
jsme si to maximálně užili!  
 
 

 
Sběr železa 
V sobotu 9. dubna naši hasiči uspořádali 
brigádu na sběr železného šrotu a pořezání 
dříví. Brigáda se vydařila, šrotu bylo tolik, že 
jsme byli překvapeni, všem spoluobčanům 
děkujeme! Při řezání a sekání dříví k žádným 
úrazům na zdraví ani nástrojích nedošlo.  
 
 
 

Webové stránky 
V letošním roce jsme se rozhodli rozjet webové stránky našeho sboru. Vše je zatím ve fázi 
stálého budování a přizpůsobování. Naleznete zde kalendář plánovaných akcí, několik 
fotografií z akcí, které proběhly, pozvánky na blížící se události i vybrané informace obecního 
úřadu pro obyvatele. Adresa stránek je sdhrosnice.webovky.cz. 

Jiří Novák 
 

VŠESTARY  
SDH VŠESTARY 

Letošní rok začal sotva před třemi měsíci a za tu dobu se u nás hasičů událo dost aktivit. Hned 
v lednu jsme měli výroční schůzi, na které jsme probrali plán na tento rok.  
Již v únoru se konal tradiční hasičský ples, na kterém jsme se sešli v hospůdce „U Monči“, kde 
pořádáme všechny naše akce. Ples se obzvlášť vydařil, byla bohatá a hodnotná tombola, hrálo 
se a tancovalo do rána. Nebyl snad nikdo, kdo by neodešel alespoň s jednou cenou.  
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Na duben se sešlo hned více akcí. Dne 2. dubna se konal, kde jinde než „U Monči“, dětský 
karneval, kde děti soutěžily o ceny a nemohlo chybět také vyhodnocení masek. Vyhodnotili 
jsme hned deset nej masek, ale nevěděli jsme, které vybrat. Cenu by měly dostat všechny děti, 
už jen za to, že se zúčastnily. Děti se vydováděly a zasoutěžily si při nejrůznějších soutěžích. 

Nejoblíbenější soutěží jako vždy byla židličkovaná.   
Na 9. dubna byl naplánovaný sběr starého železa a musím říci, že bylo co vozit. Snad jste si 
všichni stihli uklidit válející se železo okolo svých domovů, a jestli ne, tak na podzim by se 
měl sběr opakovat.  Na tento den byl také naplánován jarní úklid klubovny, ale asi budeme 
muset vybrat nový termín, protože počasí nám nepřálo tak, aby se vše stihlo.  
Na konec dubna se asi jako všechny hasičské sbory dáme do pálení čarodějnic a s tím spojené 
celé odpoledne a večer pro děti plné soutěží. Nebude chybět ani tradiční průvod, na kterém děti 
najdou čarodějnici.  
A pak už se nám pomalu přiblíží léto a s tím prázdniny. Na konci tohoto období bude 
rozloučení s prázdninami pro děti, ale to dáme včas vědět.  
Samozřejmě jsou během léta naplánovány hasičské soutěže, kterých se budeme účastnit a snad 
umisťovat na předních místech a po dlouhé době možná i jako ženské družstvo.  
                                                                                                                      Marika Čapková Dohnalová 

 

VŠESTARY PRO DĚTI 

Cvičení pro rodiče s dětmi  
V roce 2016 nás čeká spoustu zajímavých akcí organizovaných jak Centrem pro rodinu 
Beránek či jednotlivými sbory dobrovolných hasičů, tak i místním TJ Sokol.  
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Mimo jiné v lednu tohoto roku TJ Sokol Všestary ve spolupráci s Michaelou Chládkovou a 
Veronikou Bachmannovou obnovil Cvičení pro rodiče s dětmi, kde se setkávají děti i rodiče, a 
pro mnohé se cvičení stalo jak místem sportu, zábavy, tak i místem příjemného setkání 
s přáteli. Cvičení probíhá ve středu od 16:30 každý týden a účastní se ho mnoho dětí, maminek 
i tatínků nejen z obce Všestary a jednotlivých místních částí, ale i okolních obcí a dokonce i 
z Hradce Králové.  
Děti se seznamují se cvičebními pomůckami, hrají hry, zpívají, učí se říkadla a básničky, 
dovádějí s padákem, probíhají opičí dráhy a užívají si krásných prostor nově opravené školní 
tělocvičny. 
Cvičení pro děti má svoje webové stránky http://cviceni-vsestary8.webnode.cz/ , kde je 
přístupná k nahlédnutí galerie plná fotografií z již konaných lekcí. Tento web je určen také 
všem zájemcům o aerobic, pilates, jógu, aqua aerobic a další cvičení pro dospělé ve 
Všestarech, jelikož zde najdou všechny potřebné informace o těchto kurzech.     
Dětské cvičení má také stránky na Facebooku, kde se rodiče mohou každý týden s předstihem 
dozvědět, na co se příští hodinu těšit, co bude na programu a kdo je bude hodinou provázet.  

 

Mikrojesle Všesličky 
Dalším zajímavým počinem ze strany obce Všestary je úmysl vybudovat Mikrojesle Všesličky 
pro děti od půl roku do čtyř let, a to ve spolupráci s Ministerstvem práce a sociálních věcí. 
Obec Všestary momentálně připravuje žádost o podporu v rámci Výzvy č. 126 Pilotní ověření 
péče o nejmenší děti v mikrojeslích v ČR, na jejímž schválení je vybudování a provozování 
Mikrojeslí Všesličky závislé. Již se zdá, že Všesličky konečně našly vhodné prostory, a proto 
se začíná o to intenzivněji pracovat na namodelování samotného provozu a vytvoření konkrétní 
podoby Všesliček. Doufáme, že v případě poskytnutí podpory ze strany MPSV budou 
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Všesličky místem s příjemnou atmosférou, partnerským přístupem a moderními výukovými 
metodami. Maminky či tatínkové se tak budou moci snáze vrátit do zaměstnání či podnikání. 
I Všesličky mají své FB stránky a webové stránky, a to http://mikrojesle-vsestary.webnode.cz/. 
Zde naleznete bližší informace o projektu i aktuální stav projektu. Pokud máte jakékoliv 
nápady či náměty, neváhejte se na nás obrátit.  

Michaela Chládková 

 

 

 
 
TJ SOKOL VŠESTARY 
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FARNOST VŠESTARY  

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
Pokud chcete čímkoliv přispět do zpravodaje nebo otisknout reklamu, napište nám na e-mail adresu  
zpravodaj.vsestary@seznam.cz. Za kvalitu fotografií zodpovídají jejich autoři. 

 
Svůj požadavek či námět můžete také donést kterémukoli členu kulturního výboru:  
 

   Petra Rufferová (pro obec Bříza) 
     Jakub Zvěřina (pro obec Chlum) 
     Mgr. Lenka Nožičková (pro obec Lípa) 
     Zdenka Macháčková (pro obec Rosnice) 
     Aleš Zlatohlávek (pro obec Rozběřice) 
     Marika Čapková (pro obec Všestary) 

 
 
 
 

Uzávěrka příspěvků do příštího čísla je do 9. 9. 2016 
 
 
 
 

OBEC POUŤ POSVÍCENÍ HAVELSKÉ 
POSVÍCENÍ 

ROSNICE 15. 5. 2016 4. 9. 2016 16. 10. 2016 

BŘÍZA 22. 5. 2016 11. 9. 2016 16. 10. 2016 

VŠESTARY 22. 5. 2016 2. 10. 2016 16. 10. 2016 

ROZBĚŘICE 22. 5. 2016 13. 11. 2016 16. 10. 2016 

LÍPA 10. 7. 2016 30. 10. 2016 16. 10. 2016 

CHLUM 10. 7. 2016 30. 10. 2016 16. 10. 2016 


